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PROTOKÓŁ  Nr XIII/11 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 listopada 2011 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1200.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Jolanta Stępień  - kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

Zaproszeni goście: 

• Pan Marian Dziadul, „Głos Koszaliński”, 

• Pani Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu,  

• Sołtysi, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 października 2011 roku.  

3. Trybuna sołecka. 

4. Trybuna obywatelska.   

5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1. zmian w budżecie gminy na 2011 rok;  

2. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2011-2023;  

3. ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice;  
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4. ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usługi wywozu ścieków ze zbiorników 

bezodpływowych z terenu miasta i gminy Bobolice; 

5. zmiany uchwały nr VII/67/99 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 marca 1999 

roku w sprawie założenia Publicznego Gimnazjum w Bobolicach   

6. przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 rok”; 

7. uchylenia uchwały Nr XXXVII/256/2002 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 

lutego 2002 roku w sprawie ustalenia warunków i odpłatności za lokalizację tablic 

informacyjno-reklamowych na gruntach i obiektach komunalnych na terenie miasta i 

gminy Bobolice; 

7.  Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

8. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad zmieniającą uchwałę w sprawie 

emisji obligacji Gminy Bobolice oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu jako 8 

podejmowanych uchwał.   

 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzone zmiany do porządku obrad.  
 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 września 2011 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 4.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 
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1. Pan Zbigniew Oleksiak radny Rady Miejskiej w Bobolicach – powiedział, że czuje się 

zobligowany do tego żeby zgłosić sprzeciw mieszkańców dotyczący podwyżki cen 

wody przez RWiK. Obecnie gmina Bobolice, czyli mieszkańcy mają dużą dopłatę do 

wody, ale co będzie za kilka lat skąd gmina weźmie pieniądze ? Następnie Pan radny 

powiedziała, że jakiekolwiek awarie  wodociągowe wykonuje firma z Białogardu, czy 

nie ma w Bobolicach fachowców, którzy by to robili?  

2. Pani Renata Tomczak radna Rady Powiatu – powiedziała, że z budżetu powiatu na rok 

2012 wypadła inwestycja drogowa Dobrociechy – Kurozwęcz – Dargiń. 

Spowodowane to jest tym, że nastąpiła zmiana przebiegu drogi S-11. Następnie w 

budżecie zabezpieczono środki na dwa zadania: na opracowanie dokumentacji na 

remont mostu w mieście Bobolice – wyjazd na Ujazd, na rok 2012 planuje się 100 tyś. 

zł, całość inwestycji szacuje się na 1,5 mln zł, realizacja na przełomie 2012/2013; 

następne zadanie to remont i przebudowa kanalizacji deszczowej w miejscowości 

Gozd, koszt inwestycji to 100 tyś. zł. Powiat wypracował sobie zasady współpracy 

jeżeli chodzi o inwestycje drogowe. Jeżeli gminy składają wolę współpracy w zakresie 

realizacji dróg powiatowych to te inwestycje znajdują się w budżecie. Na 2012 rok 

znalazły się inwestycje gminy Będzino, Biesiekierza, Świeszyno, Mielno. Gmina 

Bobolice nie złożyła żadnego wniosku, że jakiekolwiek inwestycje w tym zakresie 

będzie realizowała w 2012 roku.  Kolejna sprawa dotycząca budżetu 2012 roku to 

niestety w dobie kryzysu Starostwo Powiatowe planuje redukcje w swoich 

jednostkach, głównie się to dotyczy Powiatowego Urzędu Pracy. Na zakończenie Pani 

radna zadała pytanie do Pani Burmistrz jaki jest koszt wykonania dekoracji, która jest 

na rynku miejskim.  
Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że dekoracja świetlna fontanny 

wyniosła 16 tyś. zł.    
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że:  

- 9 listopada odbyła się w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym w Szczecinie rozprawa 

dotycząca skargi jaką wniósł pełnomocnik Państwa Iwony i Marka Głombickich dotycząca 

skargi na uchwałę Rady Miejskiej z 30 marca 2011 roku w sprawie zmiany studium, 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice pod potrzeby 

budowy farm elektrowni wiatrowych dla obszarów, które są położone w obrębach 

ewidencyjnych Górawino, Trzebień, Drzewiany, Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i Gozd. 

Państwo Głombiccy wnieśli ten temat pod obrady Samorządowego Kolegium Odwoławczego 

w Koszalinie. SKO uchyliło tę skargę więc skarga została złożona do Sądu 
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Administracyjnego, która była rozpatrywana 9 listopada 2011 roku. Natomiast 23 listopada 

2011 roku został wydany wyrok przez Wojewódzki Sąd Administracyjny w Szczecinie, który 

uznał skargę za bezzasadną, odrzucił wniosek, dając tym samym dowód, że nie naruszono 

przepisów prawa w przedmiocie opracowania studium zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Bobolice.  

- 10 listopada odbyło się kolejne posiedzenie rady Izby Muzealnej, której członkiem jest Pani 

Burmistrz. Tematem posiedzenia było przygotowanie Izby Muzealnej na przypadające w 

2012 roku 10-lecie istnienia Izby.   

- 11 listopada odbyła się Akademia z okazji Święta Niepodległości, która odbyła się w M-

GOK w Bobolicach, była połączona z zakończeniem roku obchodów 50-lecia tej jednostki. 

- 14 listopada odbyło się wspólne spotkanie zarządu Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji 

z Burmistrzem, Skarbnikiem i Radnymi Rady Miejskiej  na temat przewidywanych cen wody 

i ścieków planowanych do wejście od 1 stycznia 2012 roku.  

- 15 listopada Pani Burmistrz uczestniczyła w inauguracji roku akademickiego 2011/2012 

Bobolickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 

- dofinansowanie działań gminy Bobolice ze środków Unii Europejskiej; złożono wnioski na 

dofinansowanie 2 różnych działań, są to wnioski z Unii Europejskiej z PROW w zakresie 

Odnowy Wsi i niezależnie od tego 2 wnioski z Małych Projektów. Razem do dyspozycji 

gmina miała kwotę 626 tyś. 320 zł. Wnioski zostały już ocenione i to dość wysoko.  

- 16 listopada odbyło się spotkanie w świetlicy środowiskowej „Tafla” w sprawie zmiany 

ustawy o wspieraniu rodziny i sprawowaniu pieczy zastępczej, która wchodzi w życie od 1 

stycznia 2012 roku.  

- 17 listopada Pani Burmistrz była w Koszalinie na spotkaniu z Dyrektorem  Zarządu Dróg 

Wojewódzkich Panem Bogdanem Krawczykiem i Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych 

Panem Mieczysławem Zwolińskim w zakresie potrzeb dotyczących naprawy remontów stanu 

dróg wojewódzkich i powiatowych. 

- 18 listopada odbyło się spotkanie Burmistrza Bobolic oraz Radnych z terenu miasta z 

mieszkańcami miasta Bobolice. 

- 22 listopada odbyło się kolejne posiedzenie Gminnej Rady Sportu. 

- 23 listopada odbyło się spotkanie przedkonsultacyjne w Drzewianach w sprawie projektu 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice dla budowy farm wiatrowych w 

obrębach Drzewiany, Stare Borne, Górawino, Trzebień. 

- 24 listopada Pani Burmistrz była w Szczecinie w następujących sprawach: podpisanie aktu 

notarialnego dotyczącego działki pod byłym kinem w Bobolicach, przekazanie 35 m2 gruntu 
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na rzecz gminy; wizyta w GDDKiA – zgłoszenie planów w zakresie remontu dróg, które są w 

zarządzie GDDKiA. 

- 26 listopada Pani Burmistrz uczestniczyła wspólnie z Panem Janem Wójcikiem w zebraniu 

OSP w Poroście – apel mundurowy,  

- Pani Burmistrz powiedziała o skutkach wichury, która nawiedziła gminę w dniach 26/27 

listopada 2011 roku: 

1. Na dzień  27 listopada  2011 roku  godz.8.00  prądu  nie ma w 14 sołectwach / około 

4000 osób / na  ogólną  liczbę  20 sołectw /nie można uzyskać informacji z 1 sołectwa/ 

2. Porywy  wiatru  zerwały  w miejscowości  Drzewiany  około  40m dachu z budynku  

mieszkalnego ze  stropami włącznie / zabezpieczono go  plandeką /. 

3. Zakład Karny w Starem Bornem , oraz Zakład  Karny Oddział zewnętrzny w Opatówku  

od godz. wieczornych  dnia  26.11.2011 są zasilane z agregatów. 

4. Brak energii elektrycznej  w szkołach : Gimnazjum  Publiczne Bobolice , Szkoła 

Podstawowa  w Kurowie i Kłaninie , Zespole  Szkół  Publicznych Dargiń . Zajęcia  

szkolne odbywają się  normalnie.  

5. Brak  oświetlenia  na wielu  ulicach  w mieście  Bobolice. 

6. Strażacy  z jednostek  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z : Bobolic , Kłanina , Porostu  i 

Drzewian  wyjeżdżali  około  15 razy do usuwania powalonych drzew  na drogi i linie  

elektryczne, oraz zabezpieczenia budynku mieszkalnego w Drzewianach. Nie wróciły 

jeszcze  z akcji  OSP Bobolice i OSP  Kłanino. 

7. Na  terenie  miasta   leży wiele  połamanych  gałęzi, które usuwa Zakład Usług  

Komunalnych i Oświatowych  w Bobolicach. 

8. Pozrywane  linie  energetyczne  na  terenie  gminy. 

- wraca temat świątecznej i  nocnej opieki medycznej w Bobolicach, Pani Burmistrz na 

początku listopada wystosowała pismo do NFZ w tej sprawie i do dnia dzisiejszego nie 

dostała odpowiedzi, ale jest informacja od dr Raczyńskiego, że zgody na funkcjonowanie 

ośrodka w okresie świąt i nocy nie będzie. Pani Burmistrz zaprosiła na dzień 30 listopada 

Pana Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego, Panią Justynę Terlecką Przewodniczącą 

Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego, Panią Zofię 

Kęcel Przewodniczącą Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu w celu omówienia dalszych 

działań w tym temacie.  

- 28 listopada br został odebrany chodnik, który został zbudowany na drodze z Drzewian do 

Starego Bornego, inwestorem był Zarząd Dróg Wojewódzkich w Koszalinie. Chodnik został 

odebrany z usterkami, które zostaną usunięte do końca maja 2012 roku na koszt wykonawcy.  

 



 6 

- 17 listopada br odebrany bez usterek został chodnik i zatoczka autobusowa w 

Dobrociechach, inwestorem był Zarząd Dróg Wojewódzkich Oddział w Białogardzie, 

wykonawcą było ZUKiO Bobolice. 

- na zakończenie Pani Burmistrz zaprosiła wszystkich zebranych na wigilię gminną, która 

odbędzie się 15 grudnia 2011 roku na rynku miejskim w godzinach od 14.00 do 17.00.      

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2011-

2025.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m3 usług zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.   

Wyjaśnienie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

   

4) w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m3 usługi wywozu ścieków ze 

zbiorników bezodpływowych z terenu miasta i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

5) w sprawie zmiany uchwały nr VII/67/99 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 

marca 1999 roku w sprawie założenia Publicznego Gimnazjum w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

6) w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 rok” 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Halina Michalak inspektor ds. promocji, 

kultury i współpracy.   

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   
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7) w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVII/256/2002 Rady Miejskiej w Bobolicach z 

dnia 27 lutego 2002 roku w sprawie ustalenia warunków i odpłatności za lokalizację 

tablic informacyjno – reklamowych na gruntach i obiektach komunalnych na terenie 

miasta i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”    

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji Gminy Bobolice oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”    

 

Ad. 7. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

Radna Bożena Aksiutin – zgłosiła wniosek, aby radni Rady Miejskiej wystosowali pismo do 

RWiK w Białogardzie odnośnie sprzeciwu podwyżki wody, kolejna sprawa to miejsca 

parkingowe przy ul. Matejki i Wyspiańskiego. Przy ul. Matejki już się chyba nie da nic zrobić 

ponieważ jest ulica i chodniki, z których korzystają mieszkańcy i to musi pozostać jak jest. 

Natomiast przy ul. Wyspiańskiego jest chodnik, który jest niewykorzystany ponieważ 

znajduje się na tyłach bloku przy ul. Matejki i mógłby zostać wykorzystany na parking. Pani 

radna poprosiła o przyjrzenie się tej sprawie i pomyśleć jak ekonomicznie wygospodarować 

niewielką ilość tego miejsca na parkingi. Można namalować ukośne linie co jednocześnie 

zobowiązuje parkujących do postawienia samochodu zgodnie z tymi liniami, a jednocześnie 

zaoszczędzi miejsc. Na zakończenie Pani radna powiedziała, że warto zastanowić się nad 

montażem na drogach gminnych plansz, gdzie ostrzegani są kierowcy o ruchu pieszych, 

dzieciach itp.  

Odpowiedzi udzielił Pan Zdzisław Czarnecki powiedział, że radni spotkają się i wystosują 

pismo do RWiK w sprawie podwyżki wody. 

Pani Burmistrz udzieliła odpowiedzi odnośnie parkingów mówiąc, że była rozpoczęta 

procedura wygospodarowania miejsc parkingowych, został przygotowany projekt 

zagospodarowania przestrzennego z przeznaczeniem na parkingi, ale nie została uzyskana 
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zgoda mieszkańców. Oprotestowali uznając, że pod oknami nie chcą mieć parkingów. Pani 

Burmistrz powiedziała, że ten problem zna i można powrócić do tego tematu, zorientować się 

jak mieszkańcy odniosą się do tej sprawy.  

 

Radna powiatowa Pani Renata Tomczak zapytała jaka jest przeznaczona kwota na realizację 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że jest to kwota w całości ponad 200 tyś. zł.   

 

Ad. 8 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice. 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


